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RESMİ GAZETE’DE BUGÜN  

 
10 Ağustos 2022 Çarşamba 

 

YÜRÜTME VE İDARE BÖLÜMÜ 

YÖNETMELİKLER 

–– Türk Silahlı Kuvvetleri Yüksek Disiplin Kurulları Yönetmeliğinde Değişiklik 

Yapılmasına Dair Yönetmelik 

–– Isı Sayaçları Muayene Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik 

 

KARAR 

–– Tarım ve Orman Bakanlığınca Belirlenen Yaban Hayvanları Listesi Kararı 

 

YARGI BÖLÜMÜ 

ANAYASA MAHKEMESİ KARARLARI 

–– Anayasa Mahkemesinin 1/6/2022 Tarihli ve E: 2020/97, K: 2022/62 Sayılı Kararı 

–– Anayasa Mahkemesinin 1/6/2022 Tarihli ve E: 2021/132, K: 2022/69 Sayılı Kararı 

–– Anayasa Mahkemesinin 20/7/2022 Tarihli ve E: 2022/52, K: 2022/90 Sayılı Kararı 

–– Anayasa Mahkemesinin 20/7/2022 Tarihli ve E: 2022/53, K: 2022/91 Sayılı Kararı 

–– Anayasa Mahkemesinin 10/3/2022 Tarihli ve 2016/5903 Başvuru Numaralı Kararı 

  

https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220810-1.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220810-1.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220810-2.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220810-3.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220810-4.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220810-5.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220810-6.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220810-7.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220810-8.pdf
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200 milyon dolara besilik hayvan 

ithal ediyoruz 
2017 yılında saman, 2018 yılında Angus ithal eden Türkiye, 2022 yılında 

besilik hayvan ithal edecek. 

Sadettin İnan  

 

Türkiye, hayvancılıkta her geçen gün geriye gidiyor! Uygulanan yanlış politikalardan 

dolayı ülke, hayvancılıkta ithalata bağımlı hale getirildi. Yetersiz ve plansız 

desteklerle ülke kaynakları heba edilirken, yapılan ithalatla da milyarlarca doların yurt 

dışına transfer edilmesine neden oluyor.  

Görevden alınan eski Tarım ve Orman Bakanı Bekir Pakdemirli, besilik hayvan 

ithalatının 2022 yılına kadar kısmen devam edeceğini ve 2022 yılından itibaren 

ülkenin ihtiyacını kendi üretimiyle karşılar hale gelerek ithalat kapılarının bir daha 

açılmamak şartıyla kapatılacağını belirtmişti. Tarım Bakanlığının resmi açıklamasına 

rağmen gerçekler öyle olmadı! Ülkede hayvan varlığında bir artış olmadığı gibi 

azalırken, besilik hayvan ithalatı için yeniden düğmeye basıldı. Bakanlık et arzında 

yaşanması muhtemel bir tehlikeye karşı tedbir almak amacıyla besilik hayvan ithalatı 

için Haziran ayında çalışmaları başlatırken, bu çalışmaların sonuna gelindi. 

VERİLEN SÖZLERİN HESABI NEDEN SORULMUYOR? 

Bekir Pakdemirli’nin ülkede hayvan varlığının giderek arttığını ve Türkiye’nin 

2022’den sonra besilik hayvan ithalatına ihtiyacı kalmayacağını beyan etmesine 

rağmen gelinen noktada birçok işletmenin üretimden çekilmesi, birçoğunun da yarı 

kapasite ile çalışması söylenildiği gibi ülkede hayvan varlığında bir artış olmadığını, 

tam aksine daha da geriye gittiğini gözler önüne seriyor. 

https://static.daktilo.com/sites/71/uploads/2022/08/09/200-milyon-dolara-besilik-hayvan-ithal-ediyoruz-1660067293.jpg
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İTHALATIN FATURASINI DA 85 MİLYON ÖDEYECEK! 

Ülkede hayvan varlığı artmadığı halde artmış gibi gösterilerek yıllardır sorunların üstü 

örtülürken, gelinen noktada ülke yeniden ithalata mahkûm bırakıldı. Bekir Pakdemirli, 

görevden alınınca ceketini alıp giderken, uygulanan yanlış politikaların faturasını da 

85 milyon olarak ülke vatandaşı ödeyecek! 

150 BİN BAŞ BESİLİK HAYVAN AVRUPA VE GÜNEY AMERİKA’DAN İTHAL 

EDİLECEK! 

150 bin baş besilik hayvan ithalatının üçte ikisinin Güney Amerika’dan, üçte birinin de 

Avrupa’da yapılması planlanıyor. Güney Amerika’dan yapılacak canlı hayvanın 

ortalama kg fiyatı 3,70 dolar, Avrupa’dan ithal edilecek canlı hayvan kg fiyatı ise 4,10 

Euro civarında bulunuyor. İthal edilecek ortalama besilik hayvanın canlığı ağırlığının 

350 kg olacağı düşünülürse, her bir hayvan Güney Amerika’dan 23 bin liradan, 

Avrupa’dan ise 26 bin liradan ithal edilecek. Ortalama hayvan başı 25 bin liradan 

hesap edilirse, 150 bin baş ithalat için yaklaşık 200 milyon dolar ödenecek. 

YENİ BAKAN DÖNEMİNDE DE SORUNLARIN ÜSTÜ ÖRTÜLMEYE DEVAM 

EDİLİYOR! 

n Hayvancılıkta yaşanan sorunların üstü yeni Bakan Vahit Kirişci döneminde de 

örtülmeye devam edilirken, diğer taraftan ithalat çalışmalarının yapılması yapılan 

hatalardan hâlâ ders alınmadığını gösteriyor. Vahit Kirişci’nin bir taraftan ülkede 

hayvan sayısının arttığını açıklarken, diğer taraftan ithalat için düğmeye basılması, 

‘Bu ne perhiz bu ne lahana turşusu’ deyimini akıllara getirdi. 

TARIM BAKANLIĞI 6-8 AY İÇİNDE ET ARZINDA CİDDİ BİR SIKINTI 

ÖNGÖRÜYOR! 

Tarım Bakanlığı, hayvan varlığının giderek azalmasından dolayı önümüzdeki 6-8 ay 

içinde kırmızı ette büyük bir açığın yaşanacağını öngörüyor. Yaşanan ekonomik 

krizden dolayı et tüketiminin yüzde 30 ile 40 düştüğü bir ortamda ülkenin et arzında 

bir sıkıntı öngörülmesi, ülkenin hayvancılıkta nasıl bir sıkıntı içinde olduğunu da 

gözler önüne seriyor. 

MİLLÎ GAZETE, İTHALAT ÇALIŞMALARINI HAZİRAN AYINDA DUYURMUŞTU! 

Millî Gazete, bakanlığın besilik hayvan ithalatına yönelik çalışmalarını Haziran ayında 

duyurmuştu. Bakanlık, Millî Gazete’nin haberini yalanlayamamıştı. Besilik hayvan 

ithalatı haberi sektörde tepki çekerken, bakanlığın bu haberi yalanlayamaması 

manidar bulunmuştu. 

TARIM BAKANLIĞI BÜROKRATLARI GECELİ GÜNDÜZLÜ ÇALIŞIYOR! 

Tarım Bakanlığı, besilik hayvan ithalatına yönelik çalışmaları hummalı bir şekilde 

devam ettirirken, bakanlık kaynaklarından alınan bilgilere göre çalışmalarda sona 

gelindi. İlk planda 150 bin baş besilik hayvan ithalatı için özel sektöre izin 

verilecek. Et ve Süt Kurumu’nun, sözleşmeli üretim kapsamında yapacağı besilik 

hayvan ithalatına yönelik çalışmalar ise devam ediyor. 

  

https://www.milligazete.com.tr/haberleri/dolar
https://www.milligazete.com.tr/haberleri/vahit-kirisci
https://www.milligazete.com.tr/haberleri/et-ve-sut-kurumu


10.08.2022 

5 

 

Sofralar zehirle doldu taştı 

 
Zehirsiz Sofralar Platformu, tarım zehirlerinde (pestisit) rekor artış olduğu bilgisini 

paylaştı. Tarım zehirleri sebebiyle 2022 yılının ilk yarısında Avrupa Birliği’nden (AB) 

Türkiye kaynaklı 259 bildirim yapıldığı açıklandı. Platform tarafından yapılan 

açıklamada şu ifadeler yer aldı: “Pestisit, yani tarım zehri kalıntısı sebebiyle 2021 

yılında AB ülkelerinden yapılan Türkiye kaynaklı 372 bildirim ile önceki üç yılın 

ortalamasının yaklaşık üç katına çıkarak rekor kırıldı. 2022 yılının henüz ilk yarısında 

ise bu bildirimlerin sayısı 259’a ulaştı. Kalıntı bildirimlerindeki artış eğilimi, geçen yıl 

kırılan rekorun da aşılabileceğini gösteriyor. Bütün bu veriler, gerekli önlemlerin 

alınmadığını, denetimlerin yeterli ve uygun bir şekilde yapılmadığını ortaya koyuyor.” 

VERİLER HALKA AÇILMALI 

Açıklamada yapılan değerlendirmeler şöyle sıralandı: 

•Denetim sonuçları şeffaflıkla paylaşılmıyor. 

•AB Gıda ve Yemler İçin Hızlı Alarm Sistemi, Türkiye’den ihraç edilen limon, greyfurt, 

biber, mandalina, portakal, nar, asma yaprağı, ayva, domates, karpuz, maydanoz, 

üzüm, armut, kabak, patlıcan, yeşil fasulye ve keçiboynuzu zamkında limit üstü 

pestisit kalıntısı tespit etti. 

•Kalıntılar kısırlığa, üreme sağlığı bozukluklarına ve kansere neden oluyor. 

•Bakanlık yetkilileri tarafından Gıda Güvenliği Bilgi Sistemi’ne (GGBS), ülke 

genelindeki tüm gıda ve yem işletmeleri, bu işletmelere yönelik denetimler, alınan 

numuneler, numunelerin analiz sonuçları, işletmelere uygulanan idari cezalar, 

yaptırımlar gibi bilgiler giriliyor. Ancak bu bilgiler halkın erişimine açık değil. 

Avrupa’da olduğu gibi ülkemizde de GGBS verileri halkın erişimine açık olmalı. 
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İlk kez Hürriyet açıklıyor... İşte yeni tarım 

modeli 

Tarım ve Orman Bakanlığı, tüm dünyada stratejik bir konuma gelen tarım 

sektörü için yeni bir eylem planı hazırladı. Edinilen bilgilere göre, 

önümüzdeki dönemde tarımda daha aktif destekleme için sayısı 65’e 

ulaşan teşvikler sadeleştirilecek, çiftçiye ekim öncesi ayni destek 

ödemesi yapılacak. Üretim öncesi izin mekanizması devreye girecek. 

 

 
TARIM ver Orman Bakanlığı, pandemi sonrasında dünyanın en çok üzerine eğildiği 

konuların başından gelen tarım sektörü için eylem planını hazırladı. Bu kapsamda, 

tarımda daha aktif destekleme için 65 olan teşvik sayısının sadeleştirilmesi, çiftçilere 

ekim öncesi ayni Destek ödemesi yapılması, üretim öncesi izin mekanizmasının 

devreye girmesi gibi birçok alanda düzenlemeler yapılacak. Tarım ve Orman Bakanı 

Vahit Kirişci, yeni dönemde izlenecek modeli AK Parti yönetimine de bir sunumla 

anlattı. Hürriyet’in ulaştığı sunumda şunlar yer aldı: 

 

4 BAŞLIKLI MODEL 

 

Yeni destekleme modeli 4 başlıktan oluşacak. Buna göre, üretimden önce izin 

alınarak, söz konusu ürünlerin planlı bir şekilde üretilmesi sağlanacak. Destekler 

sadeleştirilirken, çiftçiye iki ayrı bölümde destek sunulacak. Ekim öncesi maddi değil 

ayni destek verilecek, hasat sonrası ise fark ödemesi yapılacak. Sözleşmeli üretimin 

de artırılması hedeflenecek. Ayrıca, çay, toprak koruma ve arazi kullanımı, su ve 

https://www.hurriyet.com.tr/haberleri/destek
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mera kanunu üzerinde çalışmalar hızlandırılacak. Tarım Ve Orman 

Bakanlığı bünyesinde, Arz Güvenliği Daire Başkanlığı kurulacak. Stratejik tarımsal ve 

hayvansal gıdaların üretimi arz güvenliği takip sistemi ile takip edilecek. Bu ürünlerin 

üretimi analiz edilecek ve izlenecek. Buna göre destek verilecek. 

 

KENT TARIMI DESTEKLENECEK 

Kent tarımı ile üretim ve tüketim merkezleri yakınlaştırılacak. Bu yolla taze sebze-

meyveye kolay erişim, lojistik maliyetlerinin düşürülmesi, zayiatın azaltılması ve 

istihdamın artırılması sağlanacak. Tarımda gelir koruma sigortası yaygınlaştırılacak. 

Bu kapsamda Konya’nın Cihanbeyli, Kadınhanı ve Karatay ilçelerinde pilot olarak 

başlanan Gelir Koruma Sigortası, bu yıl üretim sezonunda Konya’nın tamamında, 

2023 üretim sezonunda da tüm Türkiye’de uygulanacak. 

 

DİJİTAL TARIM DEVREDE 

 

Tarımda üretim dijitalleşecek. Tarım Cebimde ve Çiftçi Kayıt Doğrulaması (ÇKS) 

uygulamaları entegre edilecek. Ürün bazlı olarak nereye, ne ekilecek bilinecek. Kişi 

başına düşen tarım alanları korunacak ve bunlar artırılacak. Öte yandan, AK Parti 

MKYK’da küçükbaş hayvan etinde başlayan yüzde 25’lik indirimin süresinin 

uzayacağını aktaran Bakan Vahit Kirişci, “Hayvancılıkla uğraşan insanların teşvik 

kalemleri artacak. İnsanlara ‘hayvancılıkla uğraşın, yapın, yetiştirin, ekin, biçin’ 

denilecek. Tahıl ve tarım anlamında Türkiye’nin daha güçlü bir aktör olması için yeni 

adımlar atılacak” dedi. 

 

UÇAK SAYISI 20’YE ÇIKTI 

TARIM ve Orman Bakanı Vahit Kirişci, orman yangınlarıyla mücadele kapsamında 

atılan adımları şöyle açıkladı: “Türkiye’nin geçtiğimiz yıl orman varlığı 20.8 milyon 

hektar iken, bu yıl 23.1 milyon hektara çıkarıldı. Türkiye, ağaçlandırma çalışmaları 

kapsamında Avrupa’da birinci, dünyada dördüncü. Orman yangınlarıyla mücadele 

kapsamında kara, hava ve insan gücü artırıldı. Bakanlık, geçtiğimiz yıl 3 olan uçak 

sayısını bu yıl 7 kat artırarak 20’ye, 39 olan helikopter sayısını 55’e, 4 olan İHA 

sayısını 8’e ve 501 olan iş makinesi sayısını ise 692’ye çıkardı. 30 bölgede ise 10’ar 

kişilik orman arama kurtarma timi oluşturuldu.” 

 

  

https://www.hurriyet.com.tr/haberleri/tarim-ve-orman-bakanligi
https://www.hurriyet.com.tr/haberleri/tarim-ve-orman-bakanligi
https://www.hurriyet.com.tr/haberleri/ciftci
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Kamu bankaları ile reel sektörden 

'finansman' zirvesi 
Kamu bankaları genel müdürleri, bugün reel sektör temsilcileri ile bir 

araya gelecek. TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu'nun ev sahipliği yapacağı 

toplantıda finansmana erişim konusu ele alınacak. 

 
ANKARA (DÜNYA) 

Geçtiğimiz hafta Merkez Bankası Başkanı Şahap Kavcıoğlu’nu Birlik merkezinde 

ağırlayan TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, bugün de kamu bankaları yöneticileriyle 

reel sektörü bir araya getirecek. 

TOBB merkez binada gerçekleştirilecek toplantıya, Türkiye Bankalar Birliği Başkanı 

ve Ziraat Bankası Genel Müdürü Alpaslan Çakar yanı sıra, Halk Bankası Genel 

Müdürü Osman Arslan ile Vakıfbank Genel Müdürü Abdi Serdar Üstünsalih katılacak. 

Öte yandan TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, saat 11:00’da Milli Eğitim Bakanı 

Mahmut Özer ile Mesleki Eğitim Merkezleri İş Birliği Protokolü imzalayacak. 

Neler olmuştu? 

Geçen haftalarda reel sektör temsilcileri TCMB Başkanı Şahap Kavcıoğlu'na, 

kredilere erişimde zorluklar çektiği ve düşük politika faizine rağmen kredilerde 

maliyetlerin yüzde 40'ı aştığı eleştirilerini yapmış, TCMB Başkanı ise sanayicileri 

ucuz kredi kullanıp bunlarla yüksek ham madde stoku taşımak ve ucuz kredi 

çekerek döviz alımına gitmekle suçlamıştı. 

https://www.dunya.com/finans/doviz
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Ardından TOBB'da bir araya geldiği reel sektör temsilcilerine Kavcıoğlu, "stokçulukla" 

ilgili sözlerinin yanlış anlaşıldığını ifade etmişti. 

TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu geçen haftaki toplantıda, Merkez Bankası fonlama 

faizi yüzde 14, mevduata verilen ortalama faizler yüzde 20 civarındayken, bazı 

bankaların ticari kredilere yüzde 30-50 arasında faiz uyguladığını, bazılarının da hiç 

kredi vermediğini söylemişti. 

  

https://www.dunya.com/finans/faiz
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Bakan Nebati: IMF ile bir anlaşma 

imzalanmadı 
Hazine ve Maliye Bakanı Nebati, Prof. Bilge Yılmaz'ın IMF iddialarına 

yanıt verdi. Nebati, "IMF ile bu konuda bir anlaşma imzalanmamış ya da 

program ilişkisine girilmemiştir" ifadelerini kullandı. 

 
Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati, Prof. Bilge Yılmaz'ın dün yayınlanan bir 

televizyon programında bulunduğu iddialar ile ilgili bir açıklama yaptı. 

İYİ Parti Ekonomi Politikaları Başkanı Prof. Dr. Bilge Yılmaz, Merkez Bankası'nda 

IMF'den alınan 6,5 milyar doların olduğunu iddia etmişti. 

Bakan Nebati, Twitter'dan yaptığı açıklamada Türkiye'nin IMF'den borç aldığına 

ilişkin iddiaları reddetti. Nebati, "IMF ile bu konuda bir anlaşma imzalanmamış ya da 

program ilişkisine girilmemiştir" ifadelerini kullandı. 

Nebati'nin açıklamaları şu şekilde: 

"Sayın Prof. Bilge Yılmaz, dün katıldığınız bir yayında Türkiye’nin IMF’den 6.5 

milyar dolar borç aldığını iddia etmişsiniz. Ya konuyu bilmiyorsunuz ya da bilip 

çarpıtıyorsunuz. İki durum da sizin adınıza üzücü. 

Ben size durumu anlatayım; Uluslararası Para Fonu (IMF) üye ülkeleri desteklemek 

amacıyla SDR (Special Drawing Rights – Özel Çekme Hakkı) tahsisatı, başka bir 

ifadeyle koşulsuz rezerv desteği sağlamaktadır. SDR tahsisatları üye 190 ülkeye kota 

payları oranında yapılmaktadır. 

https://www.dunya.com/ekonomi
https://www.dunya.com/finans/doviz/USD-TRL/amerikan-dolari-turk-lirasi
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Geçtiğimiz yıl; ABD’ye 112,9 milyar ABD doları, Almanya’ya 36 milyar ABD doları, 

Güney Afrika’ya 4,15 milyar ABD doları tutarında rezerv imkânı sağlanmıştır. 

Türkiye’ye ise, IMF’deki kota payına karşılık gelmek üzere 6,3 milyar ABD doları 

tahsis edilmiştir. 

IMF ile bu konuda bir anlaşma imzalanmamış ya da program ilişkisine girilmemiştir. 

Bu imkân, tüm üye ülkelerin kullanımına açılmış bir kaynaktır. Türkiye’nin IMF’den 

borç aldığına ilişkin açıklamalar gerçek dışıdır." 
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Rus petrolü sevkiyatı durdu, fiyatlar 

hareketlendi 
Druzhba boru hattının güney ayağı üzerinden Rus petrolü sevkiyatı 

durdu. Bu gelişme sonrası Brent petrol düne göre 1,05 dolar arttı ve 97,8 

dolara çıktı. 

 
Rusya, Ukrayna petrol boru hattı operatörü Ukrtrasnafta ile yaşanan ödeme sorunu 

nedeniyle Druzhba boru hattının güney ayağı üzerinden Macaristan, Çekya ve 

Slovakya'ya petrol sevkiyatını durdurduğunu bildirdi. 

Konuya yakın kaynaklara göre Rus petrol şirketi Transneft, transit geçiş ödemeleri 

konusunda yaşanan sorun nedeniyle Druzhba boru hattının güney ayağından petrol 

ihracatını askıya aldı. 

Kaynaklar, Transneft'in Ukraynalı operatör Uktransnafta'ya ödeme gönderemediğini 

ifade ediyorlar. 

Brent petrol yükselişte 

ICE'de Brent petrolünün varil fiyatı Druzhba'dan Rus petrolü akışının durduğu 

haberleri ile düne göre 1,05 dolar arttı ve 98 doların üzerine çıktı. 

İran petrolünün yakın zamanda uluslararası pazarlara dönebileceği beklentisi ICE'de 

Brent petrolünün varil fiyatını bu sabah 94 dolara tadar gerilemesine yol açmıştı. 

  

https://www.dunya.com/finans/petrol/brent-petrol
https://www.dunya.com/finans/petrol/brent-petrol
https://www.dunya.com/finans/doviz/USD-TRL/amerikan-dolari-turk-lirasi
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İhtiyaç fazlası GES elektriği hanelere 

ücretsiz dağıtılacak 
Firmalara, kendi ihtiyacının üzerinde kapasitede GES kurma ve ihtiyacını 

karşıladıktan sonra fazlasını sisteme satma hakkı tanındı. Çok sayıda 

firma tüketim fazlası yatırım yaptı. Yeni hazırlanan bir yönetmelik 

taslağında ise fazla elektriğin ücretsiz olarak verilmesi hükmü getirildi. 

 
Mehmet KAYA- ANKARA 

 

Ankara Sanayi Odası (ASO) Başkanı Özdebir’in eleştirilerine, Enerji Piyasası 

Düzenleme Kurumu (EPDK) yanıt verdi. İsminin açıklanmasını istemeyen yetkililer, 

elde edilecek elektrik fazlasının abonelere ücretsiz dağıtılacağını belirterek, 

düzenlemenin ana amacının bu olduğunu vurguladılar. Mayıs 2019’da yayımlanan bir 

yönetmelikle sanayicilerin kendi elektrik ihtiyacını karşılamak üzere kendi fabrika 

alanında lisanssız güneş enerjisi santrali (GES) kurması özendirildi. Firmalara, kendi 

ihtiyacının üzerinde kapasitede GES kurma ve ihtiyacını karşıladıktan sonra fazlasını 

sisteme satma hakkı tanındı. Çok sayıda firma tüketim fazlası yatırım yaptı. Yeni 

hazırlanan bir yönetmelik taslağında ise fazla elektriğin ücretsiz olarak verilmesi 

hükmü getirildi. ASO Başkanı Nurettin Özdebir yazılı bir açıklama yaparak geçmişe 

dönük şekilde bu uygulamanın haksızlık doğuracağını, yeni yatırımların önünü 

keseceğini belirtti. 

EPDK’nın itirazlara rağmen taslağın değiştirilmesine sıcak bakmadığı öğrenildi. 

EPDK yetkilileri de isimsiz olarak Özdebir’in eleştirilerine yanıt verdi. Bazı 

sanayicilerin uygulamayı istismar ettiğini, hayvancılık, sulama gibi yatırımlar için 

elektrik üretim tesisi kurulduğunu ancak bu faaliyetin yürütülmeyerek sadece elektrik 

https://www.dunya.com/sektorler/enerji
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satışının yapıldığını belirten yetkililer, yönetmelik değişikliğiyle beyan yerine sayaçlar 

üzerinden denetim imkanı sağlandığını ayrıca fazla elektriğin vatandaşlara ücretsiz 

dağıtımının sağlanacağını belirttiler. 

Bu ücretsiz dağıtım, belirli bir dönem ya da zaman diliminde “bedava” elektrik 

kullanmak anlamına gelmiyor. Toplam maliyette azalma anlamına geliyor. Bu durum 

zam ihtiyacını azaltacak ya da zam yapılmasının önüne geçilecek. Sanayicilerin yeni 

durumda gerçek faaliyet alanına dönmesinin istendiği belirtildi. 

GES yatırımı yapmış sanayiciler kendilerine ayrılan kapasiteyi tüketim ihtiyacı olan bir 

başka işletmeye de devredebilecek. Bu arada, Mayıs 2019’dan, yönetmeliğin 

yürürlüğe girdiği tarihe kadar geçen sürede sisteme verilen elektrikler için ödenen 

bedellerin geri alınmayacağı kaydedildi. 

“Geriye dönük uygulama haksızlık, yeni yatırımları engeller” 

ASO Başkanı Nurettin Özdebir, görüşe açılan taslağa yönelik yaptığı 

değerlendirmede, sanayicilerin verilen imkanlar doğrultusunda bir yatırım yaptığını 

belirterek, fazla elektriğin ücretsiz alımının yatırımcıyı cezalandırmak olacağını 

söyledi. Satış imkanı gözeterek fazladan yatırım yapıldığını vurgulayan Özdebir, 

“Ülkemizin ciddi bir enerji açığı var. Yenilenebilir enerji tam da ihtiyacımız olan, yeşil 

dönüşümün ruhuna uygun bir yatırım. Yeri müsait olan firmalarımız da enerjiye bu 

kadar ihtiyaç varken bir katkı sağlayalım diye kredi kullanarak, borçlanarak fazlasını 

sisteme satmak amacıyla yönetmeliğe uygun olarak bu yatırımları yapıp, bu yükün 

altına girdiler. Şimdi yapılmak istenen düzenleme ile üstelik de hukuka uygun 

olmayan biçimde geriye dönük, geçmiş yatırımları da kapsayacak bir şekilde tüketim 

fazlasının bedelsiz olarak YEKDEM’e aktarılması planlanıyor. Cari açığımızın ana 

kaynağı ithal ettiğimiz enerji iken ve yerli kaynaklarla enerji üretimini arttırabilmek için 

çaba gösterirken, yeni yatırımcılarımızı caydıracak, daha önce yatırım yapmış 

olanları sıkıntıya sokacak yapılması planlanan bu değişikliğin bir kez daha gözden 

geçirilmesi gerekir” dedi. 
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Erdoğan: Abdülhamid Han, 

Türkiye'nin enerji alanındaki yeni 

vizyonunun sembolüdür 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Abdülhamid Han sondaj gemimiz, Türkiye'nin 

enerji alanındaki yeni vizyonunun sembolüdür." dedi. 

 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Taşucu Limanı'nda Abdülhamid Han Sondaj 

Gemisini İlk Görev Yerine Uğurlama Töreni'nde konuştu. 

Erdoğan, "Son 20 yılda ülkemize asırlık eser ve hizmetler kazandırdık. Sözümüzün 

somut örneği olan Abdülhamid Han sondaj gemimiz, Türkiye’nin enerji alanındaki 

yeni vizyonunun da sembolüdür. Daha önce paramızla dahi yaptıramadığımız sismik 

araştırmaları, bakın sondaj demiyorum, sismik araştırmaları sondaj faaliyetlerini 

keşfedilen kaynakların ekonomiye kazandırılması süreçlerini artık kendi 

imkanlarımızla yürüttüğümüz bir döneme girdik. Az önce Bakanımızın da 

rakamlarıyla ifade ettiği gibi bugün, Abdülhamid Han sondaj gemimizle Türkiye farklı 

bir yere gelmiştir. Türkiye’nin dünyanın önde gelen petrol ve doğal gaz 

sondajcılarından biri haline gelmesini sağlayan herkese şükranlarımı sunuyorum." 

dedi. 

Bugünlere bir anda gelinmediğini kaydeden Erdoğan, "Uzunca bir süre kimi zaman 

sinsi oyunlarla, kimi zaman iyi niyetli ama cesaretsiz tercihlerle, kimi zaman açıkça 

ihanetlerle oyalandık. Vakit ve kaynak kaybettik. Ülkemizin 2023 hedeflerini 

belirlerken öncelikle çözmemiz gereken sorunların başında enerjide dışa 

bağımlılığımızın geldiğini gördük. Yıllarca açılıp üzeri betonla kapatılan kuyuların 
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sebep olduğu yılgınlığı ortadan kaldırmak için kendi insan gücümüzle, kendi veri 

altyapımızla ve kendi teknolojik araçlarımızla bu süreci yürütme kararı aldık. Şimdi 

varız. 4 tane sondaj gemimiz, 2 sismik araştırma gemimizle artık biz de bu alanda 

varız." ifadelerini kullandı. 

"Adeta su altında bir enerji üssü kuruyoruz" 

"Denizlerde dünyada eşine az rastlanır bir sondaj filosuna sahibiz." diyen Erdoğan, 

"Gerekli hazırlıkları yaptıktan sonra Akdeniz ve Karadeniz’de sondaj çalışmalarına 

başladık. Fatih sondaj gemimizi ’her arayan bulamaz ama unutmayın bulanlar 

arayanlardır. Bu şekilde göreve uğurladık ve bir süre sonra da müjdeli haberi aldık. 

Karadeniz’de keşfettiğimiz 540 milyar metreküplük doğal gaz rezervi ülkemize ve 

milletimize maddi karşılığının çok ötesinde bir moral vermiş, bir dönüm noktası 

olmuştur. Karaya ulaştığında bu gazı kullanılabilir hale getirip, sistemimize aktaracak 

doğal gaz işleme tesisimizin temelini geçtiğimiz yıl attık. Haziran ayında da denize 

boru döşeme işlemine başladık. Sığ kısımlardaki boru döşeme işlemini bitirdik. Derin 

kısımlardaki 165 kilometrelik kısmın 100 kilometresini tamamladık. Denizin iki bin 200 

metre altında yürütülen bu işlemlerle adeta su altında bir enerji üssü kuruyoruz. Fatih 

gemimiz halen Türkali-10 kuyusundaki sondaj çalışmalarını sürdürüyor. Yavuz 

gemimiz Türkali-4 kuyusundaki üst işlemleri gerçekleştiriyor. Kanuni gemimiz de 

Türkali-6 kuyusunun alt tamamlama işlemlerini hamdolsun bitirdi. Böylece Karadeniz 

gazının ilk etabı için gereken 10 kuyudaki işlemleri birer birer bitirerek buradan 

gelecek doğal gazı 2023 yılında milletimizin hizmetine vermeyi planlıyoruz." diye 

konuştu. 

Aynı anda 3 sondaj gemisinin çalıştığı bu sahanın, dünyada üretime en hızlı 

hazırlanan saha olarak kayıtlara geçtiğini söyleyen Erdoğan, şöyle devam etti; 

"Denizlerde elde ettiğimiz başarıyı karadaki keşiflerle taçlandırmak istiyoruz. Bu 

amaçla hem yeni kuyu açma hem daha önce açılıp üzeri kapatılmış kuyuları tekrar 

üretime kazandırma faaliyetlerimizi kesintisiz devam ettiriyoruz. Üretimimiz 65 bin 

varile ulaştı. Hedefimiz yıl sonuna kadar 150 kuyu daha açarak bu rakamı katlayarak 

arttırmak. Küresel ekonomik krizde adeta bir silah haline dönüşen doğal gaz ve petrol 

kaynaklarımızı ne kadar kısa sürede, ne kadar çok arttırabilirsek, bu kritik süreçte o 

derece avantaj kazanacağız. Hem enerji bağımsızlığımızı temin, hem cari açığımızı 

kapatma bakımından bu çalışmaları çok önemli görüyoruz. Sadece 2022 enerji 

faturamızın 100 milyar doları bulacağı göz önüne alındığında, yürütülen çalışmaların 

ve elde edilen sonuçların manası daha iyi anlaşılacaktır." 

"Gazipaşa’nın 55 kilometre açığındaki Yörükler-1 kuyusuna uğurlayacağız" 

Erdoğan, gemiyle ilgili şunları söyledi: "Diğer üç sondaj gemimizden daha üstün 

özelliklere sahip bu gemiyi ilk defa Türkiye olarak biz kullanacağız. Taşucu 

limanımızda gemimizin sondaj öncesi tüm hazırlıkları bitirildi. Bugün Abdülhamid Han 

gemimizi ’Mavi Vatana’, yeni sondaj rotamız Akdeniz’e yolcu ediyoruz. Ülkemizde ilk 

petrol bulunan yer bundan 135 yıl önce yine Akdeniz’deki İskenderun’dur. Bu defa da 

Abdülhamid Han gemimizi ya Allah bismillah diyerek Gazipaşa’nın 55 kilometre 
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açığındaki Yörükler-1 kuyusuna uğurlayacağız. Yörükler-1 kuyusu, Doğu 

Akdeniz’deki geniş iş planımızın ilk adımıdır. Milletimizin duası, Abdülhamid Han 

sondaj gemimizde gece gündüz ter dökerek arama yapacak arkadaşlarımızla birlikte 

olacaktır. İnşallah sizlerden de hayırlı bir haberi en kısa sürede bekliyoruz. Gemimiz 

buradaki sondaj çalışmalarını bitirince durmayacak. Diğer kuyulara geçecek. Bu 

şekilde bulana kadar aramaya devam edeceğiz." 

"Akdeniz’de yaptığımız arama ve sondaj çalışmaları kendi egemenlik 

alanlarımızdadır. Bunun için kimseden izin veya icazet almaya ihtiyacımız yoktur." 

diyen Erdoğan, şöyle devam etti: "Abdülhamid Han gemisi çalışmalarına 

başladığında, arkalarına aldıkları ağa babalarına güvenerek bize efelik etmeye 

yeltenenler muhtemelen çıkacaktır. Biz onları ciddiye almayıp kendimize müsavi ve 

muhatap görmedikçe şımarıklıklarını artıranların sonu, bir gün kafayı duvara çarpıp 

kendine gelmek olacaktır. Ne kuklalar, ne kuklalar ne de onların iplerini ellerinde 

tutanlar Akdeniz’de hakkımız olanı almamızı engelleyemeyecek. Gerçi Akdeniz’de 

Abdülhamid Han ismiyle karşılaşan birilerinin aklına herhalde önce Gazi Ethem Paşa 

ve Dömeke Savaşı gelecek. Onlar anladı. Üzerinden henüz bir asır geçmiş olan 

mücadeleyi ne yaparlar? Hatırlarlar. Ama hiç merak etmesinler, hiç korkmasınlar. 

Bizim ilkemiz ne hakkımızı yedirmek ne de kimsenin hakkına göz dikmektir. Büyük ve 

güçlü Türkiye vizyonu öylesine kuşatıcı ve geniştir ki, her gün ay yıldızlı bayrağımızın 

korkusuyla yatıp kalkanların hezeyanlarıyla uğraşmaya vaktimiz yoktur. Biz kendi 

işimize bakıyoruz. Ve bakmaya devam edeceğiz." 

Konuşmasını, "Kendi işimizi, kendimiz göreceğiz. Kendi göbeğimizi kendimiz 

keseceğiz." diye sürdüren Erdoğan, "Bu çabalarımıza destek verecek herkesle de 

birlikte çalışmaya, birlikte yol almaya. hazırız. Uluslararası anlaşmalarla garanti altına 

alınmış olan haklarımızı, hariçten gazel okuyarak, uydurma haritalarla yok saymak 

isteyenlere bu lokmanın onların boğazından geçmeyecek kadar büyük olduğunu da 

hatırlatmak isterim. Haklarımızı korumak için gerektiğinde dişe diş mücadele 

vermekten çekinmedik, çekinmeyeceğiz. Türkiye’nin dostluğunun ve müttefikliğinin 

özellikle karşısında yer almaktan çok daha değerli, çok daha kazançlı, çok daha 

doğru bir yaklaşım olduğunu görmek için son dönemdeki gelişmelere bakmak 

yeterlidir. Kısaca söylemek gerekirse, bizimle birlikte yol yürüyen kazanır. Bize karşı 

yol yürüyen ise kaybeder. Bu duygularla Abdülhamit Han sondaj gemimize yolun 

açık, sondajın bereketli olsun diyoruz. Gemi personelimize başarılar diliyoruz." dedi. 
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Kılıçdaroğlu kur korumalı TL 

sisteminde ne yapacaklarını açıkladı 
CHP lideri Kemal Kılıçdaroğlu Edirne'de gerçekleşen grup toplantısında 

Kur Korumalı Mevduat sistemi ile ilgili, "Buradan Kur Korumalı Mevduat 

sahiplerine yani bir avuç kişiye sesleniyorum. Bizim iktidarımızda sadece 

ve sadece faizi alacaklar öyle döviz garantisi falan yok. Türkiye sömürge 

değil.” diye konuştu. 

 

Partisinin Edirne’deki grup toplantısında açıklamalarda bulunan CHP Genel Başkanı 

Kemal Kılıçdaroğlu çiftçilerin sorunlarına değindi. Pandemiden sonra tarımın bir 

stratejik bir sektör olduğunu bütün dünyanın öğrendiğini kaydeden Kılıçdaroğlu, "Bizi 

yönetenler tarımı stratejik sektör olduğunu öğrenebildiler mi? Erdoğan iktidarları 

döneminde 34.5 milyar dolar ayçiçeği ve benzeri ürünlerin ithalatına para verildi.” 

dedi. Kur Korumalı Mevduat sistemini eleştiren Kılıçdaroğlu, "Kur Korumalı Mevduat, 

ekonominin kalbine yerleştirilmiş bombadır diyorlar. Bomba değil atom bombası. 

Buradan Kur Korumalı Mevduat sahiplerine yani bir avuç kişiye sesleniyorum. Bizim 

iktidarımızda sadece ve sadece faizi alacaklar öyle döviz garantisi falan yok." 

ifadelerini kullandı. 

AKP’li Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın harcamalarını da eleştiren CHP lideri ” Bari bir 

israf genelgesi çıkar. Yetmiyor mu bir uçak sana? Hiçbir Osmanlı padişahına nasip 

olmamış kadar sarayın var. Ne yapacaksın bu sarayları? ” dedi. 

Kemal Kılıçdaroğlu’nun açıklamalarının satır başları şu şekilde: 

Geçen hafta salı Erzurum’daydım. Şimdi Edirne’deyiz. Erzurumluların Edirnelilere 
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selamı var, o selamı getirdim üstümde kalmasın. Bu vesileyle de Edirne’den 

Erzurum’a selamlarımızı gönderelim. Orası tarihi, kadim bir kent burası da tarihi, 

kadim bir kent. Edirne 8300 yıllık tarihiyle görkemli bir kent. Metrekare başına düşen 

tarihi eser itibariyle Floresan’dan sonra dünya ikincisi. O nedenle bu kenti bütün 

dünyaya tanıtmak zorundayız. Türkiye’ye gelen her üç turistten biri Edirne’ye geliyor. 

Edirne aynı zaman tarih ve aynı zamanda tarih kenti. Sadece Edirne dersek haksızlık 

etmiş oluruz. Bütün Trakya, olağanüstü bir zenginliğe sahip. Trakya’nın bereketli 

toprakları var ama bu topraklar bizim arzu ettiğimiz verimi henüz vermedi. Çünkü 

çiftçi bekliyor. Sıkıntılı çiftçi. 

Bugün bir ayçiçeği tarlasına gittik. Çiftçilerle buluştuk, dertlerini kısmen de olsa 

dinledik. Bir sorunu çözmek istiyorsan sorunu yaşayanı dinleyeceksin. Mazotta 

sıkıntımız var diyorlar. Gübre de sıkıntımız var diyorlar. İlaçta, tohumda sıkıntı var 

diyorlar. Ürünü satacağız ya zarar edersek diyorlar. Söyledim, tonunu 16 bin liradan 

almak zorundadır mevcut iktidar. 

"TARIMIN STRATEJİK BİR SEKTÖR OLDUĞUNU TÜM DÜNYA ÖĞRENDİ" 

Pandemiden sonra tarımın bir stratejik sektör olduğunu bütün dünya öğrendi. Bizi 

yönetenler tarımı stratejik sektör olduğunu öğrenebildiler mi? Erdoğan iktidarları 

döneminde 34.5 milyar dolar ayçiçeği ve benzeri ürünlerin ithalatına para verildi. 

Trakya topraklarının bölündüğünü de biliyorum. Bu konuda da kaygılar var. Bu 

bereketli toprakların sanayiye dönüşmemesi lazım. Bu topraklar bizi besleyen 

topraklar, tarım için korunması lazım. 

ÇİFTÇİYE KDV’SİZ ÖTV’SİZ OLMALI 

Akaryakıta zam geldi. Şehirde yaşıyorsanız arabanızı kullanmazsınız. Otobüse, 

metroya binersiniz. Çiftçi ne yapacak? Tarlaya metroyla mı gidecek? Tarlaya 

belediye otobüsüyle mi gidecek? Traktörle gidecek. Ona mazotu indirimli vereceksin. 

KDV’siz ÖTV’siz. Bu konuda Bay Kemal’in sesi var. Açık ve net söylüyorum 

iktidarımızda çiftçiye mazotu KDV’siz ÖTV’siz kırmızı mazot vereceğiz. 

Kadın kardeşlerim için şunu söyleyeyim. Aile Destekleri Sigortasını getireceğiz. Hiçbir 

evde hiçbir çocuk yatağa aç girmeyecek. Özellikle yoksul ailelerde kadın 

kardeşlerime söylüyorum. Sizi yaşadığınız evde erkeğe muhtaç etmeyeceğim. 

Yoksulluğu yenmek için yoksulu afişe etmeyeceksiniz. Sağ elin gördüğünü sol el 

görmeyecek. İnsanın onurunu koruyacaksınız. Yoksulluk kader değildir. Yoksulluğu 

yaratan iktidarın politikalarıdır. Aile Destekleri Sigortası, 1971 yılında Türkiye 

Cumhuriyeti’nin parlamentosu hayata geçireceğine dair söz vermiş. Niçin bugüne 

kadar hayata geçmedi? Çünkü yoksulluğu kullanıyorlar, istismar ediyorlar. Bu 

kardeşiniz diyor ki, ister oy verin ister oy vermeyin hiçbir çocuğun yatağa aç girmediği 

Türkiye’yi kesinlikle yaratacağız. 
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GAZİANTEP’TE CANLI HAYVAN ÜRETÜCİLERİ PERİŞAN 

Gaziantep’te canlı hayvan üreticileri perişan vaziyette. Bunlar mallarını satamıyorlar. 

Hayvanlar belli bir kiloya gelmiş bu saatten sonra onların beslenmeleri kilo 

aldırmıyorlar. Normalde bunların kesime gitmesi lazım. Bir bedel ödenmesi lazım, o 

bedel ödenmiyor. Üretici zarar ediyorum diyor. Beslemesem canlı diyor. Otoyolu 

kestiler seslerini duyurmak için. Vali kızdı. Diğerleri kızdı. Davet ettiler kendilerini, 

kızdılar. Çözün sorunu çözün. Eğer bıçak kemiğe dayanmışsa Antepli besici de 

üretici de kızmak, bağırmak, hak aramak zorundadır. Hakkını aramayıp ne yapacak 

bu insan? 

Bir sorunlar yumağı haline getirdiler Türkiye’yi. Siz izin verirseniz, destek verirseniz 

Türkiye’yi bu sorunlardan arındıracağız. Herkesin rahat geçindiği bir Türkiye’yi, 

insanların özgürce gezdiği bir Türkiye’yi yeniden ayağa kaldıracağız. Bizim saray 

mekanımız yok. Beyefendiye tahsis edilen 10 tane saray var. Biz, ülkemizi mütevazi 

Çankaya’dan yönetmek isteriz! Bizim hedefimiz şu, Erdoğan’a da söyledim. İsraf 

haramdır, israf yapma. Bari bir israf genelgesi çıkar. Yetmiyor mu bir uçak sana? 

Hiçbir Osmanlı padişahına nasip olmamış kadar sarayın var. Ne yapacaksın bu 

sarayları? Düzelteceğiz. 

“BÜYÜK BİR KISMI SARAY’IN VEKİLİ” 

Bir devletin erdemle, ahlakla yönetilmesi gerektiğini defalarca söyledim. Bir devlet 

hukukun üstünlüğü ile yönetilir. Baskı, şiddet ile yönetilmez. Her alanda demokrasi 

istiyoruz. Devleti ahlakla, bilgiyle, birikimle yöneteceksiniz. Şu anda çoklu organ 

yetmezliği ile karşı karşıyayız. TBMM’ye bakın. Milletvekillerinin büyük bir kısmı 

milletin değil, sarayın vekili. Saraydan talimat alıp el kaldırıp indiren insanlar milletin 

sesi olamazlar. 

Sarayın talimatını dinleyen savcı hemen alınır süratle Yargıtay üyesi yapılır. Bir tek 

kararın altına imzası olmadan AYM’ye seçilir. Bay Kemal de bunu yiyecek… 

Yemezler. Bu kadar yargıç varken birisi paraşütle gelecek niçin? Sezgin Baran 

Korkmaz’ı talimatla serbest bıraktılar ya onların ödüllendirilmesi lazım. Nereye üye 

olursan ol sen yargıçlık yapamazsın. Yargıç vicdanıyla karar veren kişidir. Yürütme 

dediğimiz… KPSS bunun en basit örneğidir. Olay bu kadar büyümese derhal 

kapatacaklardı. Dünyanın yolsuzluğu var, beşli çeteler malı götürüyor. 

Görevlendirsene Devlet Denetleme Kurulu’nu. Görevlendiremez oraya, kendisi de bir 

parçası çünkü. 

6’LI MASA VURGUSU 

Tek kişinin iradesine Türkiye Cumhuriyeti Devleti’ni bırakmayacağız. Cumhurbaşkanı 

tarafsız olacak. Halkın Cumhurbaşkanı olacak. Birilerinin Cumhurbaşkanı olmaz. 

Yapacak çok işimiz var. Neyi nasıl yapacağımızı çok iyi biliyoruz. 6 lider de çok iyi 

biliyor. Bütün mesele bunun zamanlaması. Bununla ilgili çalışmayı da yapıyoruz. Belli 



10.08.2022 

21 

 

bir yere geldikten sonra kamuoyuyla paylaşacağız. 6 parti farklıyız ama hepimiz bu 

ülkenin demokratikleşmesini savunuyoruz. 

“KUR KORUMALI MEVDUAT EKONOMİNİN KALBİNE YERLEŞTİRİLMİŞ BİR 

BOMBADIR” 

Faize karşıyım diyor değil mi Erdoğan? Bankaların karı milyarları buluyor. Bu yılın ilk 

6 ayında bankaların karı yüzde 400. Faiz geliri. Eğer bankalar yüzde 400 kar elde 

ediyorsa… Çiftçi, esnaf, sanayici, ücretli etti mi? Hiçbir meslek grubu yüzde 400 kar 

etmedi. Neymiş beyefendi faize karşıymış… Karşı olduğunu söyleyeceksin birileri 

parayı götürecek. KKM, ekonominin kalbine yerleştirilmiş bombadır diyorlar. Bomba 

değil atom bombası. Buradan KKM sahiplerine yani bir avuç kişiye sesleniyorum. 

Bizim iktidarımızda sadece ve sadece faizi alacaklar öyle döviz garantisi falan yok. 

Türkiye sömürge değil. 

Düne kadar hakaret ettikleri kişilere gidip el, avuç açtılar. Biz Milli Kurtuluş 

Savaşı’nda bile el, avuç açmadık. Kendilerini bir de dünya lideri olarak tanıtıyorlar. 

Karikatür gibi bir şey.. Bizim milliyetçiliğimizi öğrenmek istiyorlarsa Rahmetli Ecevit’e 

bakacaklar. Kıbrıs’a, Akdeniz’in sularına bakacaklar. Sen kim bizim milliyetçiliğimizi 

tartmak kim? 
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Yanlış politikalar koyun 

yetiştiriciliğinin de sonunu getirecek 

 
Ali Ekber YILDIRIM  

10 Ağustos 2022 Çarşamba 

 

Tarımsal üretimin ve gıda güvenliğinin önemine dikkat çekmek için Anadolu’da 

söylenen bir söz var; “buğday ile koyun gerisi oyun”. Bu sözle genel anlamda 

ekmeğin (buğdayın) ve et üretiminin (koyun) önemi vurgulanıyor. 

Son 50 yılda görev yapan Tarım Bakanlarının hemen hepsi bu sözü bir şekilde 

kullandı. İklimi, yağış miktarı ve ot boyunun uzunluğu nedeniyle Türkiye’nin aslında 

büyükbaş hayvan yetiştiriciliğine uygun olmadığı, küçükbaş hayvan yetiştiriciliğine 

daha uygun olduğu dile getirildi. Fakat uygulanan politikalar hep büyükbaş yani sığır 

hayvancılığına yönelik oldu. Bile bile yanlış politikalar uygulandı. 

Politikalar, uygulamalar genellikle büyükbaş hayvancılıkla ilgili olunca gündemde hep 

sığır yetiştiriciliği konuşuluyor. Biz de bu konuda çok yazılar yazdık. Kırmızı ette, 

sütte sorunları dile getirdik. Yüksek üretim maliyetlerini, inek kesimini gündeme 

getirdik. Daha dünkü yazımızda sektörde yaşananları yazdık. 

Dün kısaca yazmıştık, bugün ayrıntılara baktığımızda son aylarda koyun yetiştiricileri 

çok büyük sıkıntı içindeler. İnek kesimi gibi son dönemde damızlık koyun kesimi de 

arttı. Damızlık koyun kesimi koyun yetiştiriciliğinin sonu demek. Koyun, kuzu hayvan 

varlığının erimesi demek. Et üretiminin azalması demek. Ete, et ürünlerine, etli 

yemeklere zam demek. 

Koyun etinde yüzde 25 indirim üreticiye zarar verdi 

Büyükbaş hayvancılıkta olduğu gibi küçükbaş hayvancılıkta da besi, üretim 

maliyetleri artarken fiyatlarda aynı oranda artışlar yok. Gerileme bile var. Üstelik talep 

yok. Üretici yüksek maliyet nedeniyle zarar ederken, tüketici alım gücünün düşmesi 

nedeniyle et alamıyor. 

Üreticiler aylardır bu sorunları yetkililere anlatıyor. Canlı hayvan ihracatına izin 

verilmesini istiyor. Hükümet ihracatı açmak yerine ihracatı yasakladı. Tarım ve 

https://www.dunya.com/sektorler/tarim
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Orman Bakanlığı Gıda ve Kontrol Genel Müdürlüğü Ağustos ayı başında Et ve Süt 

Kurumu’na (ESK) kuzu karkas eti ihracatı için yetki verdi. ESK ihracata ilişkin 

uygulama esaslarını 3 Ağustos’ta yayınladı. Üretici canlı hayvan ihracatına izin 

isterken, ihracatı daha zor olan kuzu karkas için yetki çıkarıldı ama ihracat henüz 

yapılamadı. 

Kuzu karkas eti ihracat çalışmaları başlarken Tarım ve Orman Bakanı Vahit Kirişci, Et 

ve Süt Kurumu mağazalarında koyun etinde yüzde 25 indirim uygulanacağını 

duyurdu. Bu indirim hükümet ve hükümet destekçisi medya tarafından ülkedeki 

kırmızı etin tamamının yüzde 25 indirimli satılacak gibi yansıtıldı. 

Yapılan yüzde 25 indirim sadece ESK mağazalarında geçerli. ESK’nın ülke genelinde 

14 ilde 18 satış mağazası var. Daha da önemlisi 2021 verileri ile bu 18 mağazada 

satılan küçükbaş hayvan eti toplam 5 ton 606 kilo. 

ESK koyun-kuzu etinin yüzde 98’ini devlete satıyor 

ESK’nın 2021 yılı toplam et ve et ürünleri satış miktarı 34 bin 998 ton. Bu satışlar 

içerisinde küçükbaş hayvan etinin payı sadece yüzde 1. ESK’nın 2021 Yılı Faaliyet 

Raporu’na göre toplam küçükbaş hayvan eti satışı 343 ton 793 kilo. Bu satışın yüzde 

98’i kamu kurumlarına, Milli Savunma Bakanlığı ve Jandarma Genel Komutanlığı’na 

yapılıyor. Özel sektöre satılan et miktarı yüzde 2 seviyesinde. Bunun da 5 ton 606 

kilosu ülke genelindeki 18 mağazada satıldı. ESK’nın Tarım Kredi Kooperatifleri 

mağazalarında sattığı küçükbaş hayvan eti miktarı 913 ton, bin ton bile değil. Atatürk 

Orman Çiftliği mağazalarındaki satış ise sadece 11 ton. Bu rakamlara bakınca 

yapılan yüzde 25 indirimin aslında kimseye bir yararı yok. Fakat üreticiye ciddi zararı 

var. 

 

En büyük tehlike; damızlık koyun kesimi 

ESK’nın yüzde 25 indirime gitmesi üzerine serbest piyasada koyun, kuzu eti alanlar 

bu indirimi bahane ederek fiyatları aşağı çekti. Canlı hayvan satış fiyatı 60 liranın 

üzerindeyken 50 liranın altına düştü. Kuzu karkas fiyatı 95 lira civarındayken 82 liraya 

kadar düşürüldü. 

Piyasada fiyatların düşürülmesi üzerine ESK ikinci bir kararla 8 Ağustos’ta alım 

fiyatını kiloda 2 lira artırdı. Daha önce 88 liradan alınan kuzu karkas ve toklu etinin 

kilosu 90 liraya çıkarıldı. 

https://i.dunya.com/storage/files/images/2022/08/09/t1-j8r2.jpg
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Konuştuğumuz üreticiler kuzu etinin kilo başına maliyetinin 110-120 liraya kadar 

çıktığını, koyunda ise 100 lira civarında olduğunu ve zararına satış yapıldığını 

söylüyor. Özellikle kesime gelen hayvanların zararına da olsa satılmak zorunda 

olduğunu belirten üreticiler satılmazsa besleme maliyetinin daha yüksek olacağını 

ifade ediyor. 

En tehlikeli olanı ise damızlık koyun kesimi. Üretici damızlık koyunları da keserek 

sektörden çıkıyor. Bu hayvancılığın geleceği için en büyük tehlike. 

Bursa Damızlık Koyun Keçi Yetiştiricileri Birliği Başkanı Yıldırım Oran’ın deyimi ile 

Türkiye’de 250 bin koyun yetiştirici aile var. Türkiye’de 250 bin hanede yangın var. 

Yangını söndürmek yerine üzerine adeta benzin dökülüyor. 

 

Bakan Kirişci’den tehdit gibi açıklama 

Tarım ve Orman Bakanı Prof. Dr. Vahit Kirişci, Aksaray’da tarım sektörü temsilcileri 

ile yaptığı toplantıda Et ve Süt Kurumu aracılığıyla küçükbaş hayvan etinde yaptıkları 

yüzde 25 indirime dikkat çekerek şunları söyledi: "Küçükbaş hayvan etindeki indirimi 

bazı çevreler istismar ediyor. Bunun için gerekli tedbirleri aldık. Onlarla ilgili iş ve 

işlemlerimiz devam ediyor. Ama şunu açık yüreklilikle söylüyorum, buğday örneğinde 

olduğu gibi hem üreticimizin hem de tüketicimizin yanındayız. Biz üreticiden yani 

küçükbaş hayvan yetiştiricisinden aldığımız hayvan eti fiyatlarıyla ilgili canlı, karkas 

bunlarla ilgili biz orada herhangi bir indirime gitmedik. Biz oradan elde etmiş 

olduğumuz etin vatandaş tarafından tüketimi aşamasında yüzde 25 indirime gittik. 

Yani burada vatandaşın yüzde 25 daha ucuz küçükbaş hayvan eti yemesinin önünü 

açtık." 

https://i.dunya.com/storage/files/images/2022/08/09/t2-FLbd.jpg
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Türkiye'de özellikle yeni nesli küçükbaş hayvan etine yönlendirmeye çalıştıklarını 

belirten Kiriçci, küçükbaş hayvan üreticisine iyilik yaptıklarını dile getirdi. Kirişci: "Yani 

o eti getirirken doğal olarak küçükbaş hayvan kesilecek o hayvanlar da bizim 

üreticilerimizin ürettikleri olmuş olacak. Bunu speküle eden, buradan kendilerince bir 

başka noktaya bu işi evirmeye çalışanlar bilsinler ki bu devlet gerektiğinde her türlü 

tedbirleri almıştır. Bundan sonra da alır ve alacaktır. Bunu herkesin bilmesi gerekir. 

Asla ve kata müsaade etmeyiz.” 

Özetle, hayvancılıkta yanlış politikaların faturası her geçen gün katlanarak büyüyor. 

Bu faturayı sadece üretici, çiftçi ödemiyor. Tüketici olarak hepimiz ödüyoruz. 

Sorunlara çözüm getirilmezse bugün pahalı diye üreticinin alamadığı kırmızı eti yarın 

paranız olsa bile bulmak çok zor olacak. 
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Kılıçdaroğlu’ndan KKM bombası: 

“Döviz garantisi yok, yalnızca faizi 

ödeyeceğiz” 

 
Alaattin AKTAŞ  

10 Ağustos 2022 Çarşamba 

 

✔ KKM'de en büyük bilinmezlik uygulamanın nasıl sona erdirileceği idi. 

Kılıçdaroğlu "Döviz garantisi yok, yalnızca faiz ödeyeceğiz" diyerek bir 

anlamda düğümü çözdü. KKM artık kendi kendine çözülme, küçülme sürecine 

girecektir. 

CHP Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu’nun kur korumalı mevduatla ilgili çıkışı 

dengeleri değiştirecek önemde. Edirne’de konuşan CHP Genel Başkanı, kur korumalı 

mevduat sistemini eleştirdi. KKM’yi "ülke ekonomisine yerleştirilmiş atom 

bombası" diye niteleyen Kılıçdaroğlu “Bir avuç kişiye sesleniyorum. Bizim 

iktidarımızda sadece ve sadece faizi alacaklar. Öyle döviz garantisi falan 

yok” dedi. 

Kılıçdaroğlu'nun "sadece faiz" ifadesinden yanlış anlam çıkarmamak gerek, tabii ki 

anapara da ödenecek. 

Kılıçdaroğlu KKM’yi ülke ekonomisine yerleştirilmiş atom bombası olarak nitelemekte 

haklı. Çünkü bu sistem ekonomi için gerçekten içinden çıkılamaz ve nasıl sona 

erdirileceği belli olmayan dipsiz kuyu gibiydi. Zaman zaman bu soruna dikkat 

çekiliyordu ve biz de bu köşede dört ay önce 18 Nisan’da “KKM:Ekonominin 

temeline yerleştirilen dinamit” başlığıyla konuyu ele almış ve sakıncaları dile 

getirmiştik. 

KKM’den çıkış başlayabilir 

CHP Lideri Kılıçdaroğlu’nun KKM hesaplarında döviz farkının ödenmeyeceğine ilişkin 

açıklaması bu uygulamanın sonunu getirecek öneme sahip. 

https://www.dunya.com/finans/faiz
https://www.dunya.com/ekonomi


10.08.2022 

27 

 

İlk etki hesap yenilemelerinde vadenin kısalması şeklinde görülecektir. Bu açıklama 

hesap yenilemelerini de sekteye uğratacaktır. 

Hele hele seçimin bu yıla alınma olasılığını düşünen tasarruf sahibi ne yeni hesap 

açtırır, ne de vadesi dolan hesabının süresini uzatır. Süre uzatımına gidenler de 

olabilecek en kısa vadeyi seçer. 

KKM’de ortaya çıkabilecek çözülme ya da yeni girişlerin durması, döviz getirisi 

hedefleyenlerin nereye yöneleceğinin de açık işareti sayılır. 

KİŞİ BAŞINA YALNIZCA DÖRT AYDA 555 LİRA ÖDENDİ 

Cumhurbaşkanı Erdoğan tarafından 20 Aralık akşamı ilan edilen, önce yalnızca 

gerçek kişilere açık olan, daha sonra tüzel kişilerin de katılabileceği şekilde kapsamı 

genişletilen, ardından yurtdışında ikamet edenlere de açılan kur korumalı mevduat 29 

Temmuz itibarıyla 1 trilyon 134 milyar liraya ulaştı. Bu tutarın ne kadarının doğrudan 

TL yatırılarak, ne kadarının DTH’den dönüşüm yoluyla açıldığı artık bilinmiyor. Bu 

detay başlangıçta belliydi ama artık açıklanmıyor. Ancak TL ve DTH ağırlığının 

yaklaşık yarı yarıya olduğu tahmin ediliyor. 

Vade sonundaki kur artışının, o dönemdeki faizden yüksek olması durumunda 

aradaki farkı TL hesaplar için Hazine, döviz cinsi hesaplar için Merkez Bankası 

ödüyor. 

Hazine’nin şimdiye kadar dövizdeki değer artış farkı olarak ne ödediğini biliyoruz, 

Merkez Bankası’nın ödemesine ilişkin bilgi ise yok. 

Hazine kur artışının faizin üstüne çıkmasından ötürü KKM hesap sahiplerine martta 

11.7 milyar, nisanda 4.6 milyar, mayısta 4.8 ve haziranda 16.2 milyar lira olmak üzere 

dört ayda toplam 37.2 milyar lira ödedi. 

Bu arada şirketlere DTH bozdurarak KKM’ye geçmeleri karşılığında 10 milyar liranın 

üstünde kambiyo karı kaynaklı vergi muafiyeti getirildi. Görünen maliyet şu aşamada 

bile 47 milyar lirayı aştı. 

47 milyar lira, TÜİK’e göre 2022 ortalamasında 85.4 milyon olan nüfusa göre, kişi 

başına 555 lira ödeme yapıldığı anlamına geliyor. (Dünya 19 Temmuz 2022.) Yani 

KKM uygulaması yüzünden genci, yaşlısı, asgari ücretlisi, memuru, emeklisi, işsizi, 

küçük esnafı, ev kadını; herkesin ama herkesin cebinden 555 lira alındı, hem de 

yalnızca uygulamanın ilk dört ayında. Bu kişilere KKM ilan edildikten 

sonra döviz düştü diye halay çekenler de dahil! 

NASIL OLACAĞI BİLİNMEYEN BİTİŞ İÇİN SENARYO OLUŞTU 

Kur korumalı mevduat temmuz sonu itibarıyla 1.1 trilyon lira düzeyinde ve bu artış 

temposunun korunması halinde yıl sonunda 1.8 trilyon liraya ulaşabilirdi. Ancak 

Kılıçdaroğlu’nun çıkışından sonra artış hız kesecek ve 1.5 trilyonu aşmayacaktır. 

https://www.dunya.com/finans/doviz
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KKM normalde yıl sonunda bitecek. Ama süre uzatımına gidilebilir, gidilmesi de 

kaçınılmaz zaten. 

KKM’de kur farkı olarak bütçeden ve Merkez Bankası kaynaklarından ödeme 

yapılması elbette bir yük oluşturuyor ve bu durum bir sorun yaratıyor. Ancak KKM’nin 

sona ermesi sırasında yaşanacaklar dikkate alınırsa, yapılan bu ödemelerin hiç 

önemi yok. 

Uygulamaya bu yıl bitiminde son verildiğini varsayalım. Hesap bakiyesi de 1.5 trilyon 

lira olsun. Vadenin tümünü üç ay varsayarsak 2023’ün martında piyasaya 1.5 trilyon 

salıverilecek! 

Bu tutarın yarısına sahip olanlar zaten döviz tasarruf eden kişi ve şirketler. 

Dolayısıyla ellerine geçecek parayla doğrudan döviz alımına yönelmeleri gayet 

normal. 

Ama diğer tarafta aslında TL cinsinden tasarruf ederken, bankadaki hesapları TL 

olmakla birlikte dövizin getirisine alıştırılmış, dövizdeki artışın tadını almış bir kesim 

daha var. Onların eline de 750 milyar lira geçecek. Sizce dövizin tatlı kazancına 

alışmış bu 750 milyarın sahipleri ağırlıklı olarak ne yapar dersiniz? 

Enflasyon diyelim o dönem yüzde 50’lere düştü; “KKM bitti, biz yine gidip yüzde 

16-17 ile TL mevduata dönelim” mi derler, yoksa onlar da dövize mi koşarlar? 

Dolayısıyla KKM uygulaması bu yıl sonu bitirilmek istendiği, tutar da 1.5 trilyon 

dolayında oluştuğu takdirde, bu 1.5 trilyonun çok ama çok önemli bir kısmı döviz 

almaya gidecektir. Hadi iyimser düşünelim, bu para eline geçecek olanların üçte ikisi 

döviz almak istesin. Yine de 1 trilyon lira dolayında bir para dövize yönelecek 

demektir. Dolar 2023’ün mart ayında ne kadar olur bilemem, ama hadi diyelim 20 lira 

olsun; bu durumda 50 milyar dolarlık bir döviz talebi doğar. Dolar 25 lira olsun, talep 

yine de 40 milyarı bulur. 

Aslında hani açık denizde büyük bir deprem olur da onun yarattığı tsunami kıyıya 

saatler sonra vurur ya, bizde de o deprem oldu da henüz yarattığı dalgalar kıyıya 

vurmadı, o durumu yaşıyoruz. 

Ancak Kılıçdaroğlu’nun açıklaması, iktidarın KKM’den çıkış stratejisi oluşturmasına 

da katkı sunacaktır. 

Çünkü vatandaş yavaş yavaş yeni hesap açtırmayıp aksine sistemi terk ettikçe, 

sistemden çıktıkça hesap bakiyesi büyümeyecek ve KKM tehlikesi de azalacaktır. 

  

https://www.dunya.com/finans/doviz/USD-TRL/amerikan-dolari-turk-lirasi
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Esfender KORKMAZ 

Cari açık kader değil 

10 Ağustos 2022 Çarşamba 

2003-2021 yılları arasında geçen 19 yılda Türkiye 626,1 milyar dolar cari açık verdi. 

Cari açık, dış ekonomik ilişkilerimiz sonucu ortaya çıkan  kaynak kaybımızı gösterir. 

Merkez Bankası ödemeler bilançosuna göre bu sene ilk beş aylık cari açık 28,1 

milyar dolar oldu. 2022 yılı cari açık geçen yılın iki katı en az 50 milyar dolar olur. 

Buna rağmen Merkez Bankası Başkanı enflasyon raporunu açıklarken; 

''Türkiye ekonomisi, üretim, ihracat ve istihdamı artırmayı merkeze alan bir yapısal 

dönüşüm sürecindedir. Bu sürecin yansıması olarak çevrimsel etkilerden 

arındırılmış cari dengemizdeki iyileşme eğilimi de devam etmektedir'' diyor. 

Merkez Bankası Başkanı ya kendi dünyasında yaşıyor, ya da bilerek farklı algı 

yaratmak için yanlış söylüyor. Ama mızrak çuvala sığmaz. Cari açık kan kaybıdır ve 

yoksullaşmamıza neden oldu. Ekonomik istikrarı bozdu. Bu nedenle, Hükümetin ve 

Merkez Bankası'nın önce kendi hayal dünyalarından çıkmaları ve cari açığı nasıl 

düşüreceklerini açıklamaları gerekir. 

Cari açık hiçbir ülke için kader değildir. Temel sorun yanlış politikalar ve yanlış 

yönetimdir. 

Küresel süreçte hiçbir ekonominin dışa kapanma veya ithal ikameci politikalar 

uygulama imkânı yoktur. Buna rağmen Türkiye'nin cari açık kıskacından kurtulması 

için önce üretimde kullanılan ithal ara malı ve ham madde payını en aza düşürmesi 

gerekir. 

Özel sektör yatırım yapmadığına göre; pamuk gibi ham maddelerin, iplik gibi ara 

malların Türkiye'de üretimine devletin yüksek destek vermesi ve gerekirse geçici bir 

süre için devletin bu alanda piyasaya girmesi gerekir. 

Türkiye için optimal kur rejimi, ekonomik konjonktürü, mevcut riskleri, piyasa şartlarını 

dikkate alan ve kurdan dolaylı ortaya çıkabilen sosyal maliyetleri minimize eden bir 

rejim olmalıdır. Bu rejim "yönetimli dalgalanma rejimi" olabilirdi. Ancak yönetimli 

dalgalanma için MB'nin elinde döviz rezervinin olması gerekir. Bugünkü şartlarda 
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ancak Çin'in uyguladığı, yarı sabit kur rejimi uygulanabilir. Çin, parasını en fazla dış 

ticaret yaptığı ABD dolarına göre ayarlıyor. 

Rezerv meselesine gelince, dengeli bir kur politikası olmadan hiçbir ülke rezerv sahibi 

olamaz. Önce dengeli ve uygun kur politikası olmalıdır. 

Kambiyo rejimi değiştirilmelidir. Sıcak para girişi kontrollü olmalı, buna karşılık 

doğrudan yabancı yatırım sermayesi girişi için bürokrasi, vergi ve yatırım teşvikleri 

verilmelidir. 

Dahası hukuki ve demokratik altyapı yeniden tesis edilmelidir. Türkiye'ye özellikle son 

zamanlarda doğrudan yatırım sermayesi güven ortamının kaybolması ve izinlerin şu 

veya bu şekilde yüksek maliyete çıkmasıdır. 

Kambiyo rejimi değişince, Merkez Bankası'nın bağımsız para politikası uygulayarak 

TL'yi gözetmesi yanında ayrıca kuru gözetmesi de mümkün olur. Bu 

durumda İmkânsız üçlü-Üçlü açmaz (The Impossible Trinity-Trilemma) sorun 

olmayacaktır. 

Bu sene ilk 6 ayda Avrupa Birliği'ne olan dış ticaretten 7,7 milyar dolar fazla vermişiz. 

Çin ve Rusya'ya karşı ise 43,7 milyar dolar açık vermişiz. Toplam dış ticaret 

açığımızın yüzde 85'ini Rusya ve Çin'e vermişiz. 

Çin'den çok sınırlı yatırım malı ve teknoloji ithal ediyoruz. Tekstil, plastik eşya, bisiklet 

gibi ithal mallara kota getirmek ve vergileri artırmak gerekir. Rusya'dan gaz alımında 

da alternatif aramak gerekir. 

Bütün bunlar bir plan içinde ve diğer iktisat politikaları ile koordineli olarak ve de bir 

istikrar programı kapsamında yapılmalıdır. 
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İbrahim Kahveci 

Putin AK Parti’yi zafere taşır mı? 

Soçi zirvesi sonrası tartışmalar daha da artıyor. Ukrayna’ya saldıran işgalci Putin ile 

anlaşıp yaptırımlar mı deliniyor? 

Yoksa bir tarafta Ukrayna ile diğer tarafta Rusya ile çıkarlarımızı korumak için mi 

çalışılıyor? 

Mesela iki ülke ile Türkiye masasında yapılan “Tahıl Koridoru” anlaşması küresel 

gıda tedarikinde önemli bir adımdı. Cumhurbaşkanı Erdoğan bir bakıma küresel gıda 

krizine önemli bir katkı sunmuş oldu. 

Lakin Tahıl Koridoru” anlaşması doğrudan Türkiye için bir gıda ucuzluğu anlamına 

gelmiyor. Gelen gemiler Boğazlardan geçip gidiyor... 

*** 

Tahıl Koridoru anlaşması ile oluşan küresel sempati Soçi Zirvesinde varılan 

mutabakatları da hoş gördürür mü? 

Çin ve İran’ın bile temkinli yaklaştığı Rusya ile ticarette bu kadar geniş açılımlarımız 

bizim için ne ifade ediyor? 

Uğur Gürses T24’deki yazısında Merkez Bankası rezervlerinin 26 Temmuz - 05 

Ağustos arasında 98 milyar 984 milyon dolardan 110 milyar 340 milyon dolara 

yükselişine dikkat çekiyor. Ortada 11 milyar 356 milyon dolarlık bir rezerv artışı 

gerçeği var. 

Bu paranın nereden gelmiş olabileceği konusunda da tek adres olarak Rusya’ya 

işaret ediyor. 

*** 
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Mersin Akkuyu Nükleer Santralinde ilginç gelişmeler yaşanıyor. Türkiye’nin yüzde 49 

hissedarlığı yıllar geçmesine rağmen gerçekleşmiyor. Hatta Rusya tarafı inşaat 

aşamasındaki Türk şirketinin de işine son verdi. 

Basında yer alan haberlere göre Rusya Akkuyu bahanesi ile Türkiye’ye 15 milyar 

dolar gibi bir kaynak aktaracakmış. 

Şimdi durduk yere bu paranın gelmesi ne ifade ediyor? 

*** 

Daha düne kadar şer güç dediğimiz birçok ülke ile sıcak ilişkiler kurmaya başladık. 

Bu konuda en somut örnek BAE ve S. Arabistan gösterilebilir. 

15 Temmuz’un finansörü dediğimiz BAE ve Cemal Kaşıkçı’yı ülkemizde katleden S. 

Arabistan... Bu can bu bedende olduğu sürece dediğimiz S Arabistan ile karşılıklı 

ziyaretler gerçekleştirdik. 

Hatta yetmedi Kaşıkçı davasını da bir bakıma egemenlik hakkımızdan feragat ederek 

S Arabistan’a devretmiş olduk. 

Gelen haberlere göre SWAP da gelecekmiş. 

Sanırım Rusya’dan gelen dövizler gibi... 

*** 

15 Temmuz 2016 hain FETÖ darbe girişimi ardından ilk hamlelerimizden olan “Varlık 

Barışı” işinde yeni düzenlemeler dün aklımıza geldi. 

İnsan hayret ediyor tabii... 

Hayret edecek o kadar çok şey var ki aslında... Mesela 2018-2020 döneminde 

Çin’den 40 milyar dolar gelecek beklentisi ile Uygur Türklerine karşı tavrımız da 

hayret verici... Ya da bu can bu bedende dedikten sonra S. Arabistan ile Kaşıkçı 

dosyasına da hayret edebiliriz. 

*** 

Şimdi sormamız gereken soru şu: Acaba oyun kurucu bir rolde miyiz yoksa 

parasızlıktan oyun mu oynuyoruz? 

Rusya ilişkileri de bu çerçevede mi gelişiyor? 

*** 



10.08.2022 

33 

 

Döviz durumumuz belli. Ne olduğu belli olmayan bir para politikası düşüncesi ile 

ülkede ne kadar döviz varsa satıldı. Aslında kasada döviz falan yok. Olanlar tefeci 

parası gibi düşüneceğimiz swaplar. Bir de milletin bankalardaki dövizinin yüzde 25’i 

olan karşılık parası. 

Sadece swaplar düşülse eksi bakiyedeyiz ama öyle az bir eksi de değil bu. 

Dolar son bir yılda 8 liradan 18 liraya geldi. KKM’ye rağmen döviz durmuyor. 

KKM ise ayrı bir bela... Sadece bu yıl bu gidişle KKM’ye en az 200 milyar lira 

ödemede bulunacağız. 

Merkez Bankası tarafını da işin içine aldığımızda bu tutar 300 milyar lirayı da 

geçebilir. 

Kısaca acil ama çok acil dövize ihtiyacımız var. Bu ihtiyacımız da öyle az bir döviz 

değil. En azından seçimleri çıkartmak için 40-50 milyar dolar kaynak bulmamız 

gerekiyor. 

Acaba İşgalci Putin ile giriştiğimiz bu hamleler önümüzdeki seçimde AK Parti’yi 

kurtarmaya yetecek mi? 

Gerçekten çok enteresan bir süreç yaşıyoruz. İzleyip göreceğiz... 
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10 Ağustos 2022, Çarşamba 

BAŞYAZIMEHMET BARLAS 

Abdülhamid Han sondaj gemisinden 
hayırlı haberler bekliyoruz 
 

Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın katılımıyla Kore'den satın alınan Abdülhamid 

Han araştırma ve sondaj gemisi, Mavi Vatan'da araştırmalara başladı. 12 bin 200 

metre derinliğe kadar inebilecek olan gemi, 3 bin 600 metre derinliğe kadar da 

operasyon yapabilecek. 200 kişilik mürettebatıyla birlikte sondaj operasyonunu 

gerçekleştirecek ekibi de taşıyacak. Yedinci nesil üstün teknolojiyle donatılan gemide 

aktif konumlandırma sistemi bulunuyor. 

 

Bence dün "milli enerji hamlesi" yolunda tarihi bir gün yaşandı. Ukrayna 

krizinin ardından enerji ve tarımın değeri bir kat daha arttı. Bu yıllara kadar hep 

başkalarının yaptığı sondaj sonuçlarına güvendik ve tabii ki hiçbir şey bulamadık. 

Berat Albayrak'ın Enerji Bakanlığı sırasında devreye girmeye başlayan sondaj 

gemilerimiz 4'ü buldu. Şimdi sıra Türkiye'yi enerjide kendine yeter, hatta satar hale 

getirmek. Abdülhamid Han gemimizin yolu açık olsun. Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın 

söylediği gibi, en yakın zamanda hayırlı haberlerini bekliyoruz. 

 

CEMEVİ ZİYARETİ NEDEN ÖNEMLİ 

Muharrem ayının 10'unda Cumhurbaşkanı Erdoğan, bir cemevini ziyaret ederek 

Kerbela şehitlerini Alevi vatandaşlarımızla birlikte andı ve oruç açtı. Ben bu ziyareti 

çok anlamlı buluyorum. Bilindiği gibi son dönemde cemevlerine yönelik provokatif 

saldırı girişimleriyle "toplumsal barışın bozulmaya çalışıldığına" şahit olmuştuk. 

Erdoğan'ın ziyareti, bu fitne ateşini yakmak isteyenlere en güzel cevap oldu. 

Mezhepçiliğin İslam dünyasına zarar verdiğini sık sık vurgulayan 

Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın Hüseyin Gazi Cemevi'ni ziyareti yeni bir dönemin ilk 

işareti de olabilir. 

 

TRUMP'I ENGELLEME OPERASYONU 

Eski Amerikan Başkanı Donald Trump'ın Florida'daki evini FBI bastı. Baskının 

mazereti oldukça tuhaf. Beyaz Saray'da olması gereken bazı belgelerin Trump'ın 

evinde olduğu düşünülüyor. Amerikan tarihinde ilk defa bir başkan bu şekilde 

muamele görüyor. 

https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
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Türkiye'de darbe dönemleri dışında böyle bir rezalet yaşanmadı. Ne başbakanlar, 

cumhurbaşkanları geçti ama hiçbiri evinde taciz edilmedi. Zaten bizim sistemimiz 

böyle tacizlere müsaade etmiyor. Böyle bir operasyonun yapılabilmesi için Meclis'in 

üçte ikisinin onayı gerekiyor. 

 

Trump, önümüzdeki seçimlerde yeniden aday olacağını geçen hafta New York'taki 

bir toplantıda açıklamıştı. Ancak mevcut iddialardan suçlu bulunursa siyaset yasağı 

gelecek. 

 

Amerikan derin devleti, Trump'ı yok etmek için elinden geleni yapıyor. Aynı bizdeki 

bazı siyasetçilere yapmaya çalıştıkları gibi... 

 


